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Ledamöter: 

 Ingrid Dalén (HSO/FUB), ordföranden  
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Tjänstemän: 

 Handikapprådets sekreterare Anita Setréus samt föredragande 

tjänstemän Ann-Charlotte Bergqvist, Susanna Stenfeldt, Malin Klåvus 

och Arne Fredlund.  

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  

 

Beslut 

Rådet utser Jan Lamby att tillsammans med ordföranden Ingrid 

Dalén justera dagens protokoll.  

 
 § 2 
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Dagordningen fastställs 

Efter tillägg under § 16 Rapporter godkänner rådet dagordningen. 

 
 § 3 

Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 7/2011 och lägger det till 

handlingarna. 

 
 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 

Anmäls inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka läggs till 

handlingarna: 

Minnesanteckningar från Sbk:s ledningsmöte den 22 augusti 2011 

 
 § 5 

Inkomna remisser 

- Program för kvalitetsutveckling i Stockholm stad. Rådet 

diskuterar det remitterade förslaget och konstaterar att det 

saknas en koppling mellan programmet och det nya 

Delaktighetsprogrammet.  Rådet beslutar att ordföranden ska 

skriva svar på remissen. 

- Motion om satsning på bättre cykelmiljö i staden. Rådet 

diskuterar det remitterade förslaget och beslutar att 

ordföranden ska skriva svar på remissen.  

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 

Inga detaljplaner är tagna på delegation. 

 
 § 7 

Exploateringsnämnden 

Ordföranden redovisar två ärenden som nämnden har behandlat. 

Det ena gäller försäljning av jord- och skogsegendomen  

Snäckstavik i Botkyrka kommun. 

 

Rådet önskar diskutera med kontoret de principer som tillämpas vid 

försäljning av mark belägen i andra kommuner, eftersom  hus som 

ligger i kranskommuner kan vara till hjälp som evakueringsbostäder 
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i akuta situationer för personer som är elöverkänsliga.   

 

Rådet kompletterar bevakningslistan med detta ärende. 

 

 
 § 8 

Stadsbyggnadsnämnden 

Rådet efterlyser information om tertialrapport 2 och undrar om 

kontoret gör besparingar som påverkar tillgänglighetsarbetet på 

kontoret. 

 
 § 9 

Genomgång av utsända checklistor 

Rådet går igenom följande handling och lägger den till 

handlingarna. 

- Detaljplan för Helgeandsholmen 1   

 § 10  

Exploateringsnämnden - förslag till tertialrapport 2. 

Föredragande: Ann-Charlotte Bergqvist. 

 

Ann-Charlotte Bergqvist informerar om arbetet med tertialrapport 2 

och arbetet med verksamhetsplanen för 2012.  

 

Rådet påpekar att i verksamhetsplaneringen för 2012 ska ”Program 

för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2011-2016 

med.  

 

Programmet innehåller 7 mål.  För vart och ett av de mål som berör 

exploateringsnämnden ska nämnden redovisa minst 3 aktiviteter 

som ska prioriteras under det kommande året för att bidrag till att 

målet uppfylls.  Det ska ske i dialog med handikappråden.  Råden 

ska även medverka i uppföljningen. 

 

Rådet och Ann-Charlotte Bergqvist beslutar att vid mötet den 11 

oktober ska rådet och kontoret stämma av mål och aktiviteter. 

 

Rådet påpekar också att det finns för få bostäder för 
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funktionshindrade. 

Ann-Charlotte Bergqvist berättar att både stadsdelsnämnden och 

socialnämnden måste samarbeta i beställningen av bostäder enligt 

Socialtjänstlagen och Lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade. Exploateringsnämndens uppgift är att i avtal med 

byggherrarna garantera att de beställda bostäderna kommer till 

stånd.  

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 
  § 11 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Albano, Norra Djurgården 2:2 i stadsdelen Norra 

Djurgården. S-Dp 2008-21530-54 

Föredragande: Susanna Stenfeldt   

Svar senast 2011-08-19 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet har fått information om att alla entréer ska kunna angöras 

med bil. 

Det ska finnas parkeringsplatser för funktionshindrade i parkerings- 

garaget. Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. Om 

möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer kan 

parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett fullgott 

sprinklersystem anordnas måste garaget förses med en brandsäker 

sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i bostadsfastigheterna löses 

genom att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att 

både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas 

i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och 

hinder i form av tunga dörrar.  

 



  Handikapprådet 2011-08-30 (5) 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt 

rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till kvittblivningsställe inte bör 

överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela 

anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler 

och punktskrift ska finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma 

placering efter varje tömning för att underlätta användbarheten för 

personer med nedsatt orienteringsförmåga. 

 

Rådets tidigare framförda kritik mot de höga lutningarna kvarstår.  

Rådet kan därför inte tillstyrka den nuvarande utformningen som 

strider mot såväl gällande lagstiftning som stadens egna 

rekommendationer. 

 

Rådet ber att få en redovisning av remissutfallet och diskutera 

ärendet en gång till efter remisstidens slut. 

 

Rådet tackar för informationen. 

  

Rådet beslutade att omedelbart justera paragrafen. 

 
 § 12 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Godsvagnen 9 m. fl. i stadsdelen Södra 

Hammarbyhamnen,  

S-Dp 2009-22247-54 

Föredragande: Malin Klåvus    

Svar senast 2011-08-31 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet anser att planen är direkt olämplig för långtids- och 

korttidsvård, bostäder och kontor för att: 

- Området är utsatt för allvarliga störningar i form av buller 
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och luftföroreningar. 

- Det finns endast en garageuppfart. Vid eventuell brand 

anser rådet att det inte går att garantera 

utrymningssäkerheten 

- Ramper uppfyller inte BBRs krav på lutning på högst 1:12 

och inte heller stadens egna krav på 1:20 lutning 

 

Rådet avstyrker planen och dess ändamålsbestämmelse. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

Rådet beslutade att omedelbart justera paragrafen. 

   
  

 
 § 13 

Uppläggning av Vp - arbetet på stadsbyggnadskontoret  

Föredragande: Arne Fredlund 

Arne Fredlund informerade om verksamhetsplanen för 2012. 

 

Rådet påpekar att i verksamhetsplaneringen för 2012 ska ”Program 

för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2011-2016 

med.  

 

Programmet innehåller 7 mål.  För vart och ett av de mål som berör 

stadsbyggnadsnämnden ska nämnden redovisa minst 3 aktiviteter 

som ska prioriteras under det kommande året för att bidrag till att 

målet uppfylls.  Det ska ske i dialog med handikappråden.  Råden 

ska även medverka i uppföljningen. 

 

Rådet och Arne Fredlund beslutar att vid mötet den 11 oktober ska 

rådet och kontoret stämma av mål och aktiviteter. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

§ 14 

Bevakningslista 

Bifogas protokollet. Bilaga 1. Listan kompletteras enligt § 7. 
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 §15 

Övriga frågor/rapporter 

Stadsbyggnadsnämnden har bjudit in handikappråden för 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden, trafiknämnden 

och Stockholm parkering, kommunstyrelsens handikappråd samt 

Södermalms stadsdelsnämnds handikappråd till en gemensam 

information om Slussen. Mötet läggs före stadsbyggnadsnämndens 

ordinarie sammanträde den 8 september kl 16.00.  

 

Ordföranden informerar att Sveriges första rapport till FN:s 

kommitté för konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning är färdigställd och överlämnad till FN. 

Detsamma gäller den Svenska funktionshindersrörelsens 

alternativrapport. Ordföranden uppmanar rådets ledamöter att ta 

del av båda dokumenten. 

 

Ordföranden och sekreteraren delade ut det nya förslaget till 

checklista. 

Sekreteraren ska ordna ett möte med planchefen och ordföranden 

och vice ordföranden.  
  

Vid protokollet 

 

 

Anita Setréus 


